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Iruiieko Orfeoia Galdutako konpasaren bila 
• 

Alfonso Huarte Mercedes Irujo 
• IRUNEKO ORFEOIKO ZUZENDARIA • • IRUNEKO ORFEOIKO LEHENDAKARIA • 

«Hutsetik hasi «Gauzak hobetzeko 
behar dugu» ilusioa dut» 

Edurne Elizondo / Iruftea 
PASCUAL ALDABEK dimi
sioa aurkeztu ondoren, Iru
neko Orfeoiaren behin-behi
neko zuzendari izendatu 
zuten Alfonso Huarte, eta 
joan den martxoaren 8an 
egindako batzarrean , 
izendapena berretsi eta 
behin betiko bihurtu 
zuen zuzendaritzak. 
Huartek ongi daki Irune
ko Orfeoia zer den, 1980. 
urtean sartu baitzen 
abesbatzan. Ilusioz bete
rik hartu du kargu 
berria. 
• 1993. urteaz geroz

tik, hiru zuzendari 
izan ditu Iruneko 
Orfeoiak, baina bakar 
bat ere ez da gelditu; 
hirurek utzi egin 
dute. Horrek ez zaitu 
apur bat beldurtzen? 
Egia da egoera oso zai-

la izan dela azken urteo
tan. 40 kide besterik ez 
zituen Iruneko Orfeoiak 
ni zuzendari izendatu 
baino bi aste lehenago; 
nik, Irubide abesbatzako 
30 bat kide ekarri nituen, 
baina jende berria zen , eta 
hutsetik hasi behar izan 
genuen. 
• Zuk baduzu, hala ere, 

aurrekoek ez zuten aban
taila, ongi ezagutzen 
duzula orfeoia, alegia. 
Bai; ni 1980. urtean sartu 

nintzen, abeslari gisa. 1989. 
urtean utzi egin nuen lan 
kontuak zirela-eta , eta , 
1996an itzuli egin nintzen . 
Orfeoia ongi ezagutzen duda
la erran daiteke, bai, eta hori 
ona dela uste dut. Izan ere, 
orfeoian 4 edo 5 urte dara
man jendeak ez daki zer den 
Iruneko Orfeoia Madrilen, 
Bartzelonan, Avignonen edo 
Bordelen abesten. Ez dakite 
orfeoi bat zer den, ez baitute 
aukerarik izan. Nik bai, nik 
17 urte nituenetik ezagutu 
dut Iruneko Orfeoia Bramhs 
edo Verdiren Requiem abes
ten. 

Zuzendariak orfeoia ongi 
ezagutzen ez badu zaila izan 
daiteke dituen asmo eta 
ideiak garatzea, abeslariekin 
bat egitea. 
• Orfeoiaren arlo artistiko

ari dagokionez, zeintzuk 

••• Iruneko Orfeoiak zuzendaritza berritu eta etapa berria hasi zuen joan den 
martxoan . ••• Mercedes Irujo izendatu zuten abesbatzako lehendakari, eta 
Alfonso Huarte zuzendari . ••• Bien eskutik, ilusioa berreskuratzen hasi da 

orfeoia, azken urteotako arazoei aurre egiteko indarberritzen. 

jarraitu duela azpimarratu 
du Mercedes Irujok. 
• Azken urteotan Iruneko 

Orfeoiak izan dituen ara
zoak kontuan hartuta, 
zer dela-eta erabaki duzu 

lehendakaritzaren 
ardura zure gain har
tzea? 
Orfeoiko kidea naizela
ko . Barrutik bizi izan 
ditut azken urteotako 
gatazka eta arazo guz
tiak, eta uste nuen gau
zak beste modu batera 
egiteko garaia zela. Gau
zak hobetzeko ilusioa 
daukat. Aurrekoak saia
tu dira, baina ezin izan 
dute deus egin. 
• Zeintzuk dira zuzen
daritza berriaren hel
buru nagusiak? 
Orfeoia berritzea eta in
dartzea . 50 kide berri 
sartu dira , jada, baina 
jende berri gehiago nahi 
dugu. Formazioa hobetu 
nahi dugu, eta orfeoia 
berregituratu. Ekitaldi 
gehiago antolatu nahi 

MIK EL SA IZ ditugu, eta Orfeoia hiria-

dira zure asmoak, zer 
egin nahi duzu? 
Batetik, jende berria sartu, 

eta, bestetik, ahalik eta 
gehien mugitu, leku guztie
tan abestu, eta, batez ere, 
ahal dugun neurrian forma
zioa landu . Nire asmoa da 
kantu irakasle bat ekartzea, 
eta obra guztiak lantzea. 40 
edo 50 kide berri baititugu 
une honetan. Hutsetik hasi 
behar dugu: abestu, atera, 
eta gure burua ezagutarazi. 
• Obrak aipatu dituzu; zer 

motatako errepertorioa 
landu nahi duzu? 
Guztioi gustatuko litzaigu

ke musika sinfonikoa baka
rrikjorratzea, eta beste abes
batza batzuentzat uztea 
Nafarroan barna acapela egi
ten ditugun kontzertuak. 
Ulertzen dut toki guztietan 
Iruneko Ofeoia ikusi eta 
entzun nahi duela jendeak, 
baina egokiena izanen litza
teke guk soilik egin ditzake
gun kontzertuak egiteko dei
tzea, Iruneko Orfeoia baita 
errepertorio sinfonikoa egin 
dezakeen bakarra gure 
herrialdean. 

Alfonso Huarte 

«Nire asmoak dira 

jende berria sartu, 

leku guztietan 

abestu, eta, batez 

ere, ahal dugun 

neurrian formazioa 
lantzea» 

Mercedes Irujo 

«Ez dugu inolako 

laguntzarik jaso, 

inor ez da 
salbatzen saiatu 

107 urteko historia 

duen eta iruindar 

guztiena den 

erakundea» 

Edurne Elizondo / lruftea 
MERCEDES IRUJO 1975. 
urtean ailegatu zen Iruneko 
abesbatzara, eta, orain, bere 
kargu berritik, orfeoia "mere
zi duen lekuan» jarri nahi du. 
Azken urteotan izan diren 
arazoei oihartzun zabalegia 
eman zaiela uste du lehenda
kariak, eta, arazoak alde 
batera utzita, Iruneko Orfe
oiak abesten eta lanean 

rekin berradiskidetu. 
• Orfeoiaren arazoak, neu

rri batean, kudeaketa ara
zoak izan dira? 
Ez, ez dut uste. Gauza asko 

izan dira . Azken urteotan 
giroa oso nahasia zen , eta 
utzita sentitu dugu geure 
burua. Ez dugu inolako 
laguntzarik jaso, inor ez da 
107 urteko historia duen eta 
iruindar guztiena den era
kundea salbatzen saiatu. 
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